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COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 20 DE FEBRER DE 2024 / COMISIÓN DE
BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 20 DE FEBRERO DE 2024

En la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis) C/Amadeu de
Savoia, nº11, sent les onze hores i trenta minuts, del día vint de febrer de dos mil vint-i-quatre, es
reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar Social, Educació, Cultura i
Esports, amb la assistència dels components d'esta, el Sr. José Luis Moreno Maicas, la Sra. Marta
Torrado de Castro, la Sra. Maite Ibáñez Giménez, la Sra. Lucía Beamud Villanueva, la Sra.
Gloria Tello Company i la Sra. Mónica Gil Cano. També hi assisteixen el Sr. Pere Fuset Tortosa,
la Sra. Nuria Llopis Borrego i el Sr. Javier Mateo García i actua, i actua com a Secretari, per
delegació del Secretari General i del Ple, José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s�examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s�adopten els següents acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la Sessió anterior de data 23 de gener de 2024
Aprobación, en su caso, del acta de la Sesión anterior de fecha 23 de enero de 2024

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 23 de gener de 2024, prèviament distribuïda amb la
convocatòria. Com que no hi ha cap observació, queda aprovada d'acord amb el que prescriu
l'article 91 del ROF. 

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : O-56196-2024-000001-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.:
ASSUMPTE / :ASUNTO
SECRETARIA D'ÀREA II. Fixar el calendari de la Comissió de Benestar Social, Educació,
Cultura i Esports del mes de març de 2024 per l'acord de la Junta de Portaveus de 26 de gener
de 2024 sobre calendari de celebració de sessions plenàries.
SECRETARÍA DE ÁREA II. Fijar el calendario de la Comisión de Bienestar Social, Educación,
Cultura y Deportes del mes de marzo de 2024 por el acuerdo de la Junta de Portavoces de 26
de enero de 2024 sobre calendario de celebración de sesiones plenarias.

VOTACIÓ

Se somet a votació i s'acorda aprovar la proposta d'acord per unanimitat.

ACORD

"HECHOS

En la sesión extraordinaria de la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y
Deportes celebrada el día 19 de septiembre de 2023, la Comisión, acordó aprobar el régimen de
sus sesiones ordinarias, que como primera regla de funcionamiento dispuso que se celebrará una
sesión ordinaria mensual, el martes inmediatamente anterior en la celebración de la sesión
plenaria ordinaria, a las 11.30 horas, en primera convocatoria.

Por acuerdo de la Junta de Portavoces de fecha 26 de enero de 2024, modificado por
Diligencia del Secretario General y del Pleno en fecha 19 de febrero de 2024, se propone
modificar el día de celebración de las sesiones de mes de marzo:

Comisión de Bienestar Social, el 21 de marzo

Comisión de Patrimonio y Recursos Humanos, el 21 de marzo

FUNDAMENTOS DE DERECHO

Son aplicables los artículos 122.3 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, de bases de régimen
local, y 95 y 96 del vigente Reglamento orgánico del Pleno del Ayuntamiento de València.
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Único. Fijar el calendario de celebración de la sesión ordinaria de la Comisión Informativa
de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes correspondientes al mes de marzo de 2024,
que será el siguiente:

- Convocatoria de la sesión: jueves 14 de marzo de 2024.

- Celebración de la sesión: jueves 21 de marzo de 2024 a las 11:30 horas.

- Plazo máximo para la presentación de preguntas: hasta las 12.00 horas del jueves 7 de
marzo 2024.

- Plazo máximo para la presentación de mociones: hasta las 14.00 horas del miércoles 13
de marzo de 2024."

3 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-04001-2023-001159-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI DE PARCS I JARDINS. Proposa nomenar el jardí situat al Carrer Joan XXIII - San
José Pignatelli amb el nom de Miguel Ángel Blanco.
SERVICIO DE PARQUES Y JARDINES. Propone nombrar el jardín situado en la Calle Juan
XXIII - San José Pignatelli con el nombre de Miguel Ángel Blanco.

DEBAT

La Sra. Tello explica que, sabiendo la escasez de calles y jardines para poner nombres, no
votarán en contra pero hay muchísimas propuestas de personas ilustres pendientes desde hace
tiempo y debemos tenerlo en cuenta.

La Sra. Ibáñez dice que votarán a favor pero recuerdan lo mismo que la Sra. Tello y que en
el mandato anterior propusieron nombres como Ernest Lluch y Tomás y Valiente (víctimas de
terrorismo) que ahora sólo cuentan con reconocimiento en la zona de la Universidad pero no en
calles ni jardines.

VOTACIÓ

Se somet a votació la proposta d'acord i s'acorda aprovar-la per majoria de quatre vots a
favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular),
de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i les
abstencions de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís) i de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís).

ACORD

"Primero.- Las presentes actuaciones, se inician como consecuencia de la Moción suscrita
en fecha 26 de enero de 2024, por el Segundo Teniente de Alcalde y Concejal Delegado de
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Parques y Jardines, en la que se indica que," Se inicien por el Servicio de Parques y Jardines, los
trámites  necesarios para nombrar al jardín situado en la Avenida de Juan XXIII-San José de
Pignatelli, como Jardín Migel Angel Blanco"

Segundo.-En fecha 10 de enero de 2024, el Servicio del Servicio de Registro y Población
emite informe en el que se señala que, actualmente existe en el callejero de la ciudad una vía
pública denominada C/ Miguel Angel Blanco.

Tercero.- El 5 de febrero de 2024 se emite informe por la Jefatura de la Sección de
Mantenimiento y Obras Zona Norte, del Servicio de Parques y Jardines, en el que se
indica:" Vista la moción que antecede no existe inconveniente para denominar el nuevo jardín
señalado en el emplazamiento arriba referido según la propuesta planteada.

A los anteriores HECHOS  le son de aplicación los siguientes FUNDAMENTOS DE
DERECHO:

PRIMERO.- El vigente Reglamento de Honores y Distinciones del Ayuntamiento de
Valencia (aprobado por el Ayuntamiento en sesión plenaria de 30 de junio de 2022), publicado
en el Boletín Oficial de la provincia de 31 de octubre de 2022, en cuyo artículo primero se
dispone que, �Con el fín de premiar especiales merecimientos, beneficios señalados, servicios
extraordinarios, trabajos valiosos en cualquiera de los aspectos cultural, científico, artístico,
deportivo, económico, profesional, social, político o aportaciones singulares prestadas a la
ciudad,  prestadas a la ciudad, el Ayuntamiento podrá conferir algunas de las recompensas
honoríficas entre las que figura (apartado 10) �Denominación de vías, edificios, y espacios
públicos, a los efectos de enaltecer cualquiera de los méritos que se expresan en el primer
apartado de éste artículo o bien revistan una significación especial."

SEGUNDO.- El procedimiento para llevar a cabo la propuesta viene establecido en el
capítulo tercero del Reglamento de Honores, denominado "Formalidades para la concesión de los
honores y distinciones".

TERCERO.- La competencia para su aprobación corresponde a la Junta de Gobierno
Local, de acuerdo con lo dispuesto en la vigente Ley de Bases de Régimen Local, previo
Dictamen emitido por la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes según lo
señalado en el artículo 16 del citado reglamento.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

NOMBRAR el jardín situado en Avenida de Juan XXIII-San José Pignatelli, como
JARDÍN MIGUEL ANGEL BLANCO."

4 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ que presenta conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i Tortosa,
del Grup Municipal Compromís, relativa a "Declaració de l'any Estellés".
MOCIÓN que presenta conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa, del
Grupo Municipal Compromís, relativa a "Declaración del año Estellés".
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MOCIÓ

"EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El 4 de setembre de 1924 a Burjassot va nàixer Vicent Andrés Estellés. Va ser un dels
poetes, escriptors i periodistes valencians més destacats del segle XX. L'àmplia producció
d'Estellés ha fet que molts el consideren el poeta valencià més rellevant des de l'època d'Ausiàs
March. Al llarg de la seua trajectòria va rebre nombrosos premis com el premi d'Honor de les
lletres Valencianes en 1984, el Premi 9 d'Octubre en 1990 o la medalla d'or al mèrit de les Belles
Arts del Ministeri de Cultura a títol pòstum. Va morir a València, el 27 de març de 1993, deixant
una abundant obra inèdita.

Dels seus llibres de poesia, destaca Les pedres de l'àmfora, que va rebre els premis Lletra
d'Or (1974) i Crítica Serra d'Or (1975) o d'altres com la novel·la El coixinet o Quadern de
Bonaire. Són remarcables també dos poemaris que descriuen el País Valencià: Llibre de
meravelles i Mural del País Valencià.

El ric llegat literari d'Estellés ha sigut reconegut també per part de la societat valenciana
que, des de fa anys, es tradueix en la celebració de la Nit Estellés o el Sopar Estellés en molts
dels nostres pobles i les nostres comarques on la gent s'ajunta a recitar i escoltar la seua poesia.
És important destacar, a més, el treball que realitzen les entitats cíviques i culturals que no han
deixat que l'obra d'Estellés caiguera en l'oblit durant tots estos anys.

També des d'altres disciplines artístiques i culturals s'ha volgut reconéixer la producció
literària del "poeta del poble". Els seus versos s'han convertit ara en peces combatives i
universals que molts artistes com Ovidi Montllor, Maria Arnal, Xavi Sarrià, Tesa, Pau Alabajos,
Maria del Mar Bonet o Borja Penalba, entre altres, han homenatjat posant-li melodia.

Recordar i commemorar els nostres il·lustres escriptors no és sols un acte de justícia
històrica i cultural, sinó que també és una manera efectiva de dinamitzar les industries culturals,
fomentar la lectura i la literatura en valencià. Així es va fer des de la Conselleria de Cultura
dirigida fins fa uns mesos per Compromís amb diferents mesures de record als nostres autors.
L'ample ventall d'activitats culturals organitzades per a celebrar l'Any Fuster en 2022 o la creació
d'Aules Didàctiques per a figures essencials com Enric Valor o Didín Puig, són sols alguns
exemples.

Més recentment, el passat 2023, les institucions valencianes també han celebrat amb una
amplia programació l'Any Sorolla dedicat al centenari de la mort de l'il·lustre pintor valencià així
com l'Any Nino Bravo pel 50 aniversari de la pèrdua d'unes de les veus valencianes més
destacades de la nostra història contemporània.

L'obra de Vicent Andrés Estellés no es mereix menys i per això cal que totes les
administracions valencianes destinen recursos i mitjans per a celebrar aquesta efemèride.

Així recentment la Diputació de València va aprovar amb tot els grups polítics a favor amb
excepció de Vox declarar l'any 2024 com Any Estellés i emmarcar en este àmbit les diverses
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iniciatives en que des de l'àrea de Cultura s'estaven preparant. L'Ajuntament de València, a
preguntes de Compromís, també va confirmar sense arribar a concretar-les l'organització de
diverses activitats commemoratives.

És per tot l'anterior que el Grup Compromís proposa a la Comissió de Benestar Social,
Educació Cultura i Esports l'adopció dels següents

ACORDS

1. Declarar l'any 2024 com a Any Estellés a la Ciutat de València amb motiu del centenari
del naixement de l'escriptor.

2. Impulsar des de l'Àrea de Cultura, el gabinet de Normalització Lingüística una extensa
agenda d'activitats dirigides a reivindicar i promocionar la figura d'Estellés, coordinada amb les
entitats que treballen per la seua memòria.

3. Crear i facilitar recursos didàctics i educatius per al coneixement de l'obra d'Estellés en
centres educatius i biblioteques municipals.

4. Traslladar a la Diputació de València la disposició a col·laborar amb tots els mitjans
necessaris per a la realització de les activitats previstes per la institució en el marc de l'any
Estellés.

5. Instar al Consell de la Generalitat a declarar l'any Estellés i a organitzar i coordinar un
cicle d'activitats on participen totes les institucions i entitats implicades." 

DEBAT

El Sr. Fuset defén la moció. Accepten l'addició del Grup Municipal Socialista.

La Sra. Ibáñez se suma a las palabras del Sr. Fuset. En les Corts el Grupo Socialista ha
propuesto declarar este año como año Estellés. Pese a las declaraciones del gobierno municipal,
no conocen propuesta alguna en marcha para homenajear al poeta. Propone la enmienda de
adición que a continuación se transcribe:

"Que el Ajuntament de València se adhiera a la Xarxa Estellés, una iniciativa que
involucrar a 40 ayuntamientos y 3 universidades públicas.

La plataforma "Estellés als pobles" trabaja en una programación cultural, donde cada
ayuntamiento y universidad participará de forma autónoma, así como coordinando actividades
que puedan ser más visibles a través de esta red. El objetivo común es conmemorar el centenario
del nacimiento de Vicent Andrés Estellés (Burjassot, 1924-1993)."

El Sr. President comenta que l'Ajuntament no declara mai any homenatge de ningú, se
suma a les declaracions que fa la Generalitat Valenciana. S'està treballant en programa de
jornades i actes commemoratius. Han parlat amb la Diputació per a coordinar-se també. El que es
planteja en la moció s'està fent ja o no correspon fer-ho.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 1

ex
V
 Z

iQ
+

 s
d
eO

 g
r9

M
 a

E
yQ

 P
E
P+

 H
1
E
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/03/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 20 DE
FEBRER DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 20 DE FEBRERO DE 2024

7

La Sra. Gil dice que votarán en contra en coherencia con la postura de su partido. La obra
de este poeta está muy vinculada a la cultura catalana y no a la valenciana.

El Sr. Fuset comenta que el PP ha presentat propostes similars amb Nino Bravo i Sorolla
per a declarar any homenatge. Ara no ho fa i són clars els condicionants ideològiques d'este
govern. Estes figures il·lustres estan per damunt del seu ideari polític i se'ls honra com a poeta,
per la qual cosa el discurs del PP no és coherent. Tenen la màxima voluntat de consensuar este
acord adaptant el que es considere.

La Sra. Ibáñez cita que en el Año Berlanga también se sumaron todas las Administraciones
públicas y los grupos políticos. Además debe estarse por encima de las ideologías en estas
cuestiones. Se ha considerado a Estellés el Ausiás March del s. XX.

El Sr. President contesta que per a l'any 2021, Any Berlanga, es va començar a treballar
l'any 2018, per exemple des de la Filmoteca on ell estava. D'això no s'havia començat a tramitar
res pel govern anterior, per tant, demanar ara accions no toca quan no s'havia preparat res. Esta
moció arriba tard.

La Sra. Tello comenta que l'any passat va ser el 75é aniversari del SIAM i les exposicions
previstes per a enguany no s'han fet, és a dir, que no val dir que no fan perquè no hi havia res
preparat. Hi ha hagut moltes efemèrides altres anys i s'han dut a terme amb suport ací de tots els
grups però ací el govern vota no sense ànim de consensuar i sense que s'hi ha acreditat el que
s'està fent.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció amb l'addició formulada per la Sra. Ibáñez i s'acorda
rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la
Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i tres vots a favor de
la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i
de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

A continuació, se sotmet a segona votació la moció amb l'addició formulada per la Sra.
Ibáñez i s'acorda rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas
(Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i
tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello
Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista), amb el vot de qualitat del
Sr. President.
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5 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ que presenta conjuntament la Sra. Lucia Beamud Villanueva i la Sra. Eva Mª Coscollà
Grau, del Grup Municipal Compromís, relativa a "Mesures per combatre la LGTBIFÒBIA en
l�esport".
MOCIÓN que presenta conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva y Dª. Eva Mª Coscollà
Grau, del Grupo Municipal Compromís, relativa a "Medidas para combatir la LGTBIFOBIA
en el deporte".

MOCIÓ

"Cada 19 de febrer es commemora el �Dia Internacional contra la LGTBIfòbia en l'Esport�
amb la finalitat de rebutjar en el món de l�esport qualsevol discriminació, violència i assetjament
per raons d�orientació, identitat o expressió de gènere, així com donar visibilitat a les persones
LGTBIQ+ que practiquen esport. Es commemora aquest dia perquè és la data de naixement de
Justin Fashanu, futbolista professional que va fer pública la seua homosexualitat en 1990 i que es
va suïcidar per les pressions rebudes.

Des d�aleshores molts pocs jugadors de futbol de Primera Divisió han mostrat públicament
la seua homosexualitat, com fan els seus companys heterosexuals. És el cas de Josh Cavallo que
va publicar que era gay en 2021 o Jankto que ho va fer en 2023. En el cas de les dones, la
visibilitat és major però encara continua sent notícia el fet que mostren la seua afectivitat
públicament com va ser el cas del bes d�Alba Redondo a la seua dona després de guanyar un
partit que es va viralitzar. La situació que es viu al futbol és pot extrapolar a altres disciplines
esportives, com han denunciat alguns/es esportistes com el gimnasta Cristofer Benítez o la
jugadora de bàdminton Beatrix Correales, que indiquen la importància de continuar treballant per
combatre la LGTBIfòbia en general en l�àmbit esportiu.

Tampoc resulta casual que en la diagnosi realitzada al 2021 sobre les realitats de la
població LGTBIQ+ de València (per tal de conèixer el seu context vital, les situacions
discriminatòries que patixen i les seues necessitats) feta amb més de set-cents persones a títol
individual i dèsset entitats del tercer sector que treballen de manera directa en població
LGTBIQ+ a la ciutat s�obtingueren com a resultats que:

- Prop d�un 47% de la població LGTBIQ+ que viu o transita per València expressa que
evita fer visible la seua orientació sexual, identitat sexual i/o identitat de gènere i expressió de
gènere per por.

- Justifiquen la seua actitud com una reacció a ser identificades, assenyalades, jutjades,
observades, assetjades, agreujades o, fins i tot, agredides.

- El 64% de les persones que contestaren l�enquesta va manifestar que alguna vegada han
patit algun tipus d�agressió -verbal, mirades, colps, insults, espentes- per la seua orientació
sexual, expressió de gènere o identitat sexual o de gènere. D�este 64%, el 75% va succeir a
València i el 25% en un altre municipi.
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Estes colpidores conclusions tot i els avanços normatius i legals i els servicis de suport i
ajuda existents, la població LGTBIQ+ encara viu una realitat que els constreny.

L'Organització de Nacions Unides ha manifestat, en més d�una ocasió, la seua condemna a
qualsevol acte de violència o discriminació que una persona puga patir en qualsevol lloc del món
a causa de la seua orientació sexual, expressió o identitat de gènere, especialment en les
Resolucions que va dictar en 2011 i 2014. Així mateix, ha manifestat el seu compromís amb el
reconeixement i la defensa dels Drets Humans de les persones LGTBIQ+. 

En el mateix sentit, l'article 21 de la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea,
prohibeix expressament tota discriminació exercida, entre altres, per raó de sexe o orientació
sexual. El Parlament Europeu, per part seua, ha aprovat diverses resolucions contra la
LGTBIfòbia, i ha instat l'establiment de mesures contra aquesta i la discriminació per motius
d'orientació sexual, identitat i expressió de gènere.

A més de les instàncies internacionals, la nostra legislació estatal corrobora aquests drets,
començant per la Carta Magna, que consagra en el seu article 10.1 que �La dignitat de la persona,
els drets inviolables que li són inherents, el lliure desenvolupament de la personalitat, el respecte
a la llei i als drets dels altres són fonament de l'ordre polític i de la pau social� i reconeix tot
seguit que els drets fonamentals i llibertats en ella recollida s'interpretaran d'acord amb la
Declaració Universal dels Drets Humans de les Nacions Unides.

Cal destacar també que, a la Comunitat Valenciana, estem al capdavant de l�Estat en
matèria LGTBI amb la Llei 8/2017, integral del dret a la identitat i expressió de gènere a la
Comunitat Valenciana que vetla pels drets de les persones trans. També amb la Llei 23/2018
d�igualtat LGTB+, que protegeix els drets de totes les persones que integren el col·lectiu LGTB+
i garanteix la seua seguretat davant els delictes d�odi, entre altres.

No obstant això, les persones LGTBIQ+ continuen patint inequitats, discriminacions i
violències pel simple fet de ser o semblar LGTBIQ+, per visibilitzar, defensar o viure plena i
dignament la seua expressió i identitat de gènere i orientació sexual. El sistema de gènere basat
en el patriarcat, el sexisme, l�hetero-norma i el binarisme continua excloent-los.

És per tot això que des del govern de Joan Ribó vàrem treballar per crear serveis,
programes, recursos i estratègies específiques per remoure els obstacles que dificulten a les
persones LGTBIQ+ d�esta ciutat viure amb plena llibertat.

Un dels projectes més ambiciosos va ser la candidatura per albergar els Gay Games 2026 a
València, una gran oportunitat per mostrar al món que València és un model com a ciutat
inclusiva, acollidora, igualitària, que posa la igualtat de tracte en el centre i que s�enorgulleix de
la seua diversitat. És una gran oportunitat per a poder continuar trencant els estereotips de gènere
que també es manifesten en l'àmbit esportiu. És una oportunitat molt gran per a continuar
treballant en la igualtat d'oportunitats i fer un sacseig a totes les diferents infraestructures
esportives perquè totes les persones puguen accedir en igualtat de condicions a la pràctica
esportiva amb independència de qualsevol mena de condició, religió, origen, orientació sexual,
identitat o expressió de gènere, etc.
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1.

2.
3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

Albergar un esdeveniment internacional com els Gay Games no és només un
reconeixement a la trajectòria i feina feta, en aquest cas, en la lluita contra les discriminacions en
la pràctica esportiva i la visibilitat del col·lectiu LGTBIQ+, sobretot és la manifestació d�un
projecte de ciutat que mira cap a la diversitat amb tot el valor intrínsec que aporta. Un model per
a altres ciutats i municipis on la discriminació, els estereotips i l�odi no tinguen cabuda.

Les institucions i els poders públics son responsables de traslladar a la societat valors de
respecte, convivència i igualtat com a estratègia de conscienciació i sensibilització social, així
com oferir un marc de protecció i seguretat . Sense cap dubte, l'esport és una activitat essencial
per a la ciutadania i per tant hauria de ser un bon instrument en la lluita contra l'odi, contra la
intolerància, contra la LGTBIfòbia i per la igualtat.

És per tot això que les regidores que subscriuen proposen les següents propostes d�acord:

Realitzar una denúncia explícita contra la LGTBIfòbia, així com expressar un compromís
que es materialitze en mesures per a eradicar aquesta xacra social.
Posar en marxa una campanya permanent contra la LGTBIfòbia en l'esport.
Secundar fermament els esdeveniments que afavorisquen el desenvolupament de polítiques
que garantisquen el dret de totes les persones a la igualtat de tracte i oportunitats en la
pràctica esportiva sense cap discriminació per raó de sexe, edat, capacitació, salut,
orientació, identitat sexual o expressió de gènere, característiques sexuals, nacionalitat,
origen racial o ètnic, religió o creences o qualsevol altra condició o circumstància personal
o social.
Adaptar les infraestructures esportives municipals per a garantir el dret de totes les
persones a la igualtat de tracte i oportunitats en la pràctica esportiva sense cap
discriminació, especialment els vestuaris i els banys.
Fomentar la diversitat sexual i de gènere en les entitats i clubs esportius per promoure que
els espais esportius siguen entorns inclusius i segurs per a les persones LGTBIQ+ en
col·laboració amb tots els agents esportius.
Disseny i difusió de recursos pedagògics sobre diversitat sexual i de gènere en l�àmbit
esportiu.
Fomentar i facilitar als clubs esportius LGTBI l�ús de les instal·lacions esportives
municipales com a ferramenta de visibilització, així com difondre les activitats esportives
que celebren en instal·lacions esportives de la ciutat de València.
Aprovació d�un protocol de prevenció i actuació contra l�assetjament sexual que incloga
mesures de lluita contra la LGTBIfòbia afavorint els espais inclusius en les instal·lacions
esportives.
Adaptar els formularis d�inscripció de les instal·lacions esportives municipals per incloure
el gènere no binari."

DEBAT

La Sra. Beamud explica la moció. Accepten les propostes d'addició del grup municipal
Socialista que a continuació es transcriu:
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"1. Realitzar una denuncia explícita contra la LGTBIfòbia, així com expresar un
compromís que es materialitze en mesures per a eradicar aquesta xacra social i garantir a tores les
persones el dret d'accés a la pràctica esportiva independentment de la seua orientació sexe i la
seua identitat o expresssió de gènere.

2. Posar en marxa una campanya permament contra la LGTBIfòbia en l'esport i establir
accions precises per a identificar i perseguir fets discriminatoris en la pràctica esportiva,
especialmente en les instal·lacions i esdeveniments esportius.

3. Secundar fermament els esdeveniments que afavorisquen el desenvolupament de
polítiques que garantisquen el dret de totes les persones a la igualtat de tracte i oportunitats en la
pràctica esportiva sense cap discriminació per raó de sexe, edat, capacitació, salut, orientación,
identitat sexual o expresió de gènere, característiques sexuals, nacionalitat, origen racial o ètnic,
religió o creences o qualsevol altra condició o circumstància personal o social.

4. Adaptar les infraestructures esportives municipals per a garantir el dret de totes les
persones a la igualtat de tracte i oportunitats en la pràctica esportiva sense cap discriminació,
especialmente els vestuaris i els banys.

5. fomentar la diversitat secual i de gènere en les entiats i clubs esporitus per promoure que
els espais esportius siguen entorns inclusius i segurs per a les persones LGTBI en col·laboració
amb tots els agents esportius.

6. Disseny i difusió de recursos pegaògics sobre diversitat sexual i de gènere en l'àmbit
esportiu i impartir cursos a personal tècnic i esportiu de respecte a la diversitat familiar,
orientación sexual, identitat i expressió de gènere.

7. Fomentar i facilitar als clubs esportius LGTBI l'ús de les instal·lacions esportives
municipales com a ferramenta de visibilització, així com difondre les activitats esportives que
celebren en instal·lacions esportives de la ciutat de València.

8. Aprovació d'un protocol de prevenció i actuació contra l'assetjametn sexual que incloga
msures de lluita contra la LGTBIfòbia afavorint els espais incluisiur en les instal·lacions
esportives posant especial atenció a les escoles municipals.

9. Establir els canvis o adaptacions dels reglaments d'usos i accés en les instal·lacions i
esdeveniments esportitus per a garantir a totes les persones el seu dret d'accés a la pràctica
esportiva. Independentment de la seua lliure expressió, orientació sexual i identitat de gènere,
como per exemple adaptar els formularis d'inscripció de les instal·lacions esportives municipals
per incloure el gènere no binari.

10. Posar en marxa el Pla Municipal per la Diversitat Sexual i de Gènere de València
2023-2027 "Pla DIVERSITAS".".
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Sobre l'alternativa presentada pel grup municipal Popular troben a faltar coses en eixa
alternativa, sobretot tenint un esdeveniment tan important com els Gai Games molt a la vora.
Entenen i valoren l'esforç de la Regidora per formular una alternativa però hi ha punts com el
quart molt importants i que són ja un compromís del contracte Gai Games, que no estan.

A continuació es transcriu l'alternativa presentada pel grup municipal Popular:

"1. Realizar una denuncia explícita contra la LGTBIfobia, así como expresar un
compromiso que se materialice en medidas para erradicar esta lacra social.

Se asume la propuesta nº1 de Compromís.

2. Secundar firmemente los acontecimientos que favorezcan el desarrollo de políticas que
garanticen el derecho de todas las personas a la igualdad de trato y oportunidades en la práctica
deportiva sin ningún tipo de discriminación por razón de sexo, edad, capacidad, salud,
orientación, identidad sexual o expresión de género, características sexuales, nacionalidad, origen
racial o étnico, religión o creencias o cualquier otra condición o circunstancia personal o social.

Se asume la propuesta nº3 de Compromís.

3. Adaptar las infraestructuras deportivas municipales y la gestión de las instalaciones, en
la medida de lo posible, para garantizar el derecho de todas las personas a la igualdad de trato y
oportunidades en la práctica deportiva sin ninguna discriminación, especialmente los vestuarios y
los baños.

Se modifica la propuesta nº4 de Compromís, añadiendo lo señalado.

4. fomentar la práctica deportiva en cualquier tipo de manifestación de diversidad sexual y
de género para promover que los espacios deportivos sean entornos inclusivos y seguros para las
personas LGTBIQ+ en colaboración de todos los agentes deportivos.

Se modifica la propuesta nº5 de Compromís.

El objetivo, más que fomentar la diversidad sexual y de género en las entidades y clubes
deportivos, ha de ser fomentar la práctica deportiva entre los colectivos que representan la
diversidad sexual y de género, velando siempre por que sean unos espacios inclusivos y seguros.

5. Aprobación y desarrollo del protocolo de prevención y actuación ante situaciones de
maltrato, violencia, acoso, agresión y discriminación en las instalaciones deportivas municipales
de Valencia.

Se fusionan las propuestas nº2, 6, 7 y 8. Se entiende que todas estas propuestas de acuerdo
se resumen en la aprobación y posterior desarrollo del protocolo en el que se está trabajando
desde la FDM.

6. Adaptar los formularios de inscripción de las instalaciones deportivas municipales para
incluir el género no binario.
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Se asume la propuesta, ya que los formularios ofrecen ya las opciones de Hombre, Mujer y
No aplica, tal y como se muestra en la imagen:

."

El Sr. Mateo indica que les ha sorprendido que la campaña este año de LGTBIfobia en el
deporte ha sido colocar unos MUPIS con la campaña anterior. La alternativa es muy pobre,
seguramente para no incomodar a los socios de gobierno. Las cifras sobre este fenómeno en el
deporte son muy preocupantes y estas campañas tan tibias son un tiro en el pie. El punto cuarto
de la alternativa va en contra de los compromisos ya adquiridos por este Ayuntamiento sobre este
tema, en contra además de las leyes de deporte.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció amb l'alternativa del grup municipal Popular formulada pel
Sr. President i s'acorda rebutjar-la per majoria de quatre vots en contra de la Sra. Mónica Gil
Cano (VOX), de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello
Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista) i dos vots a favor del Sr.
José Luis Moreno Maicas (Popular) i de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular).

A continuació, se sotmet a segona votació la moció formulada per la Sra. Beamud i
s'acorda rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular),
de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i tres vots a
favor de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

A continuació, se sotmet a tercera votació la moció amb l'addició formulada per la Sra.
Ibáñez i s'acorda rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas
(Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i
tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello
Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista), amb el vot de qualitat del
Sr. President.
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6 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000012-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ que presenta la Sra. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a "Emmagatzematge monuments fallers".
MOCIÓN que presenta Dª. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a "Almacenamiento monumentos falleros".

MOCIÓ

"El elemento diferencial de las Fallas de València respecto al resto de fiestas, tanto de
nuestra Comunidad como de España, es que todas aquellas asociaciones culturales falleras tienen
como objeto plantar falla. Es entonces la falla lo que nos hace diferentes.

En este momento, nos encontramos precisamente en la recta final de la exposición de arte
efímero más grande del mundo. Es ahora, cuando los artistas a contrarreloj trabajan sin descanso
en sus talleres, día y noche.

Todos y todas somos conocedores de que, debido a la situación que están sufriendo los y
las artistas falleros a nivel económico, la realidad les ha llevado a contar con alquileres de naves
pequeñas, en las que no cuentan con espacio suficiente para realizar o finalizar, mejor dicho,
hasta las más de 10 fallas, que, en ocasiones, los y las artistas han tenido que firmar para poder
mantener su taller. En otros casos, hay artistas que hacen coworking para poder subsistir. Y es
precisamente en esta recta final cuando los y las artistas falleros más notan los espacios reducidos
en los que se encuentran para desempeñar su trabajo y finalizar las diferentes fallas que ha
firmado.

La explicación reside en las fases de creación de una falla. A estas alturas los talleres ya
cuentan con ninots acabados de forma, para dar paso a la pintura, por eso la suma de volúmenes
de los diferentes ninots, que conforman las fallas de cada artista, ocupan casi la totalidad del
espacio de trabajo. Hasta el punto de que los artistas hacen �encaje de bolillos� en los talleres
alzando piezas con arneses para dejar espacio y poder seguir trabajando.

Esto, no es un problema nuevo, pero es cierto que la crisis de los y las artistas y la
situación económica que atraviesan, ha dejado como resultado que los y las profesionales tengan
que firmar muchas más fallas para poder seguir subsistiendo. Ello conlleva hacer más fallas en un
mismo espacio, que por lo general es reducido.

Siendo conocedores de este problema y teniendo en cuenta que son el elemento diferencial
de nuestra fiesta de las Fallas, Patrimonio de la Humanidad, deben ser las fallas, los artistas y su
continuidad futura un compromiso constante de las instituciones. En especial del Ayuntamiento
de València.

La ciudad cuenta con un espacio municipal como es Feria València, donde ya
almacenamos y guardamos los monumentos de las comisiones de la ciudad, en las fallas del año
2020 por la pandemia. Sabiendo que fue un buen espacio para almacenar fallas con seguridad y
cuidado y siendo conocedores de que por estas fechas, Feria València puede contar con espacio
sin utilidad, proponemos:
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PROPUESTA DE ACUERDO:

Primero. La cesión municipal de alguno de los pabellones de Feria València a los
diferentes artistas falleros que planten falla en nuestra ciudad, en los meses de máxima
acumulación de trabajo y por lo tanto de espacio en los talleres, asumiendo este coste el propio
Ayuntamiento de València, como compromiso institucional por preservar nuestro patrimonio
efímero."

DEBAT

La Sra. Llopis defiende la moción. Ya llevan varias mociones de fallas que no pueden
debatir con el Concejal porque lleva dos sesiones sin asistir.

El Sr. Fuset se suma al que ha dit la Sra. Llopis sobre el Sr. Ballester, no és respectuós no
participar en les comissions. Entén que pot ser un tema complicat el que es planteja però resulta
necessari i ja s'ha fet en alguna ocasió a petició dels fallers. Indica que el seu grup votarà a favor.

El Sr. Presidente da lectura a las respuestas del Sr. Ballester. Feria Valencia ya no se
gestiona por el Ayuntamiento pues ha sido cedida a la Generalitat Valenciana. No podemos dar
ayudas a artistas que no son valencianos. Además, para los propios artistas puede ser poco
práctica esa cesión de espacio por desplazamientos y gastos.

La Sra. Llopis plantea que si la cesión es difícil, al menos se puede instar a la Generalitat
Valenciana o si no es gratis, con un coste. Le sorprende que no haya una alternativa.

El Sr. Fuset assenyala que es podria haver buscat una alternativa consensuada. La cessió
podria ser no als artistes sinó a les comissions, per a evitar la problemàtica d'artistes que no són
valencians o fins i tot buscar altres institucions de proposta municipal.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez i s'acorda rebutjar-la per majoria
de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de
Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud
Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite
Ibáñez Giménez (Socialista).

A continuació, se sotmet a segona votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez i s'acorda
rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la
Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i tres vots a favor de
la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i
de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista), amb el vot de qualitat del Sr. President.
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7 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000012-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ que presenta la Sra. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a "Mínim del contracte de falla".
MOCIÓN que presenta Dª. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a "Mínimo del contrato de falla".

MOCIÓ

"Las comisiones falleras de nuestra ciudad realizan actividades culturales durante todo el
año. Pero, es cierto, que el objetivo principal de todas ellas es, o debería ser, plantar falla en el
mes de marzo.

Plantar falla en nuestras calles y mostrar el arte de nuestros y nuestras artistas falleras de la
mano de la crítica y la sátira, es aquello que nos diferencia y nos hace ser una fiesta única en el
mundo.

Una exposición de arte que se extiende por toda nuestra ciudad, por muchas de las calles
de nuestros barrios de València al contar con las casi 400 fallas censadas. Es entonces la falla
nuestro elemento diferencial. Es por este motivo que, las propias instituciones deben ciudar y
preservar este patrimonio que nos hace únicos.

Hasta el momento la asamblea de presidentes, órgano principal para regir las normas
falleras, tiene establecido un precio muy bajo, de 2 mil euros para poder participar del concurso.
Pero conociendo la realidad económica y de mercado actual, donde los precios de los materiales
para construir falla han subido considerablemente además de los alquileres, hace evidente que el
mínimo establecido es ínfimo.

Las Hogueras de Alicante, el pasado ejercicio marcaron como mínimo para poder entrar en
concurso la firma de un contrato con el o la artista fallera de 9.544 euros. Una cuantía mucho
mayor que las Fallas de València.

No es la primera vez que los y las artistas falleras, en las diferentes reuniones que hemos
mantenido los grupos políticos, nos han trasladado la necesidad de aumentar el mínimo al que no
hemos dejado de hacer referencia por diferentes motivos. Dignificar de la profesión o asegurar el
futuro de la misma son dos de los motivos fundamentales. Pero tampoco es la primera vez que
plantean diferentes soluciones ante esta situación. El anterior gobierno progresista ya intentó
aumentar el mínimo quedando al final en intento por no ser aprobado por la asamblea de
presidentes. Pero este nuevo gobierno, que ya ha mantenido una reunión con el gremio, se
comprometió también a aumentar las cifras mínimas para poder participar en el concurso.

Reafirmando que la conservación de las profesiones que nos hacen únicos, como es la del
artista Fallero o la dignificación de la falla, deben ser un compromiso obligatorio del
Ayuntamiento de València y de las instituciones valencianas, proponemos:

PROPUESTA DE ACUERDO
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Primero. Instar al concejal de Fallas a consensuar en la asamblea de presidentes un
aumento del mínimo del contrato de falla para poder entrar en el concurso oficial que pueda ser
aprobado, con el objetivo de dignificar tanto la profesión como la fiesta.

Segundo. Implantar un requisito en la subvención municipal, del ejercicio 2025 de la falla,
de un mínimo de 6 mil euros en el contrato del monumento para poder recibir la subvención."

DEBAT

La Sra. Llopis explica la moción. Si se argumenta aquí que ya se está trabajando en ello
por el gobierno no es así porque es un tema que han hablado con las fallas y la idea sería
trabajarlo para el año 2025. Aceptan la alternativa del grupo municipal Compromís pero
añadiendo en el punto tercero los importes "hasta 2.000 � en fallas infantiles y 6.000 � para las
fallas grandes".

El Sr. Fuset explica l'alternativa sempre amb ànim de millorar la moció. Que es recupere la
taula de diàleg, que es treballe no sols en transició econòmica sinó també en l'ecològica.

El Sr. Presidente lee la argumentación que le ha pasado el Concejal de Fallas, señalando
que la Asamblea es soberana y toma sus decisiones por lo que se seguirá trabajando como hasta
ahora. En ningún momento se ha comprometido a aumentar mínimos porque es un tema de la
Asamblea de Presidentes. No se acepta la moción.

La Sra. Llopis indica que por eso proponen instar a la Asamblea y no acordarla. Da lectura
a la nota de prensa del periódico Levante de lo que dijo el propio concejal. No hay ningún
argumento para rechazarla.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez amb l'alternativa presentada pel
grup municipal Compromís i s'acorda rebutjar-la per majoria de tres vots en contra del Sr. José
Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica
Gil Cano (VOX) i tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra.
Glòria Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

A continuació, se sotmet a segona votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez amb
l'alternativa presentada pel grup municipal Compromís i s'acorda rebutjar-la per majoria de tres
vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro
(Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud
Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite
Ibáñez Giménez (Socialista), amb el vot de qualitat del Sr. President.
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8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís,
relatives a "Adaptació de l'Ajuntament de València a la Llei 2/2023, de 13 de març, de
Protecció, Benestar i Tenència d'Animals de Companyia i altres mesures de Benestar Animal".
PREGUNTAS que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a "Adaptación del Ayuntamiento de València a la Ley 2/2023, de 13 de marzo, de
Protección, Bienestar y Tenencia de Animales de Compañía y otras medidas de Bienestar
Animal".
DIRIGIDA A:
C2304-REL INST- MEDIOS COM-TRANSPARENCIA-PROTECC. CIVIL

PREGUNTA

"El passat 22 de març del 2023, el Butlletí Oficial de l�Estat va publicar la Llei 2/2023, de
13 de març, en la qual s�estableixen una sèrie de competències i obligacions legals per a les
administracions locals.

És per això que la regidora que subscriu pregunta:

Quines mesures concretes està desenvolupant l�Ajuntament de València per poder complir
amb les obligacions legals municipals que es deriven d�aquesta nova llei?"

RESPOSTA

Sr. Caballero, delegat de Transparència, Informació i Defensa de la Ciutadania

"Quines mesures concretes està desenvolupant l�Ajuntament de València per podercomplir
amb les obligacions legals municipals que es deriven d�aquesta nova llei?

Como no puede ser de otra manera, desde el área de bienestar animal se están revisando
contratos, licitaciones y toda la normativa para adaptarla a las nuevas disposiciones que marca la
entrada en vigor de la nueva Ley 2/2023.

Quines mesures concretes està desenvolupant l�Ajuntament de València per podercomplir
amb les obligacions legals municipals que es deriven d�aquesta nova llei?

Com no pot ser d'altra manera, des de l'àrea de benestar animal s'estan revisant contractes,
licitacions i tota la normativa per a adaptar-la a les noves disposicions que marca l'entrada en
vigor de la nova Llei 2/2023."



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 1

ex
V
 Z

iQ
+

 s
d
eO

 g
r9

M
 a

E
yQ

 P
E
P+

 H
1
E
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/03/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 20 DE
FEBRER DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 20 DE FEBRERO DE 2024

19

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives a "Exaltacions de les Falleres Majors de
València 2024".
PREGUNTAS que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i
Tortosa, del Grupo Municipal Compromís, relativas a "Exaltaciones de las Falleras Mayores
de València 2024".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"Per quins motius es va optar per fer dos contractacions menors diferenciades per a l'àudio
i la llum de les Exaltacions de les Falleres Majors de València sense recórrer a la licitació pública
i es van iniciar els contractes amb poc més d'una setmana d�antelació a la seua celebració?"

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"Després del tancament del Palau de la música durant quatre anys, les Exaltacions de les
Falleres Majors i les seues Corts 2024 es van tornar a celebrar en el Palau de la Música.

Consultats els antecedents obrants en Junta Central Fallera, els servicis ressenyats es van
contractar mitjançant contractes menors en diferents anys en les passades dos legislatures.

Quant a la separació de la contractació d'il·luminació i so va ser deguda al fet que es tracta
de prestacions diferents que poden ser executades per empreses diferents, amb major grau
d'especialització, ja que van tindre a la sala zones de control diferenciades. Fet que no dona lloc a
una alteració dels llindars establits per al contracte menor."

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenten conjuntament el Sr. Pere Fuset i Tortosa i la Sra. Lucía Beamud
Villanueva, del Grup Municipal Compromís, relatives a "Música de les Mascletades".
PREGUNTAS que presentan conjuntamente D. Pere Fuset i Tortosa y Dª. Lucía Beamud
Villanueva, del Grupo Municipal Compromís, relativas a "Música de las Mascletadas".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"Des de l'any 2016 la megafonia que amenitza els moments previs de cada mascletà ha
estat un aparador per als artistes i grups musicals valencians, que veien com les seues cançons,
tant en valencià, castellà i/o anglés, es difonien al gran públic present en la plaça i a les
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televisions que ho difonien. Estes cançons i els seus intèrprets eren a més a més difoses per les
xarxes socials ja que es donava publicitat a una playlist que a més a més anava acompanyada de
la versió de "València en Falles" expressament gravada pel grup Bajoqueta Rock i el pasdoble
"València" instants després de la mascletà i de "Sóc Mediterrani" de Seguridad Social amb
Miquel Gil per als previs com avís de la immediata disparada.

Pensa l'actual equip de govern mantindre intactes estos criteris de promoció de la música
valenciana o en cas contrari quins criteris s'han adoptat per a la selecció musical dels moments
previs a les mascletaes de Falles."

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"Actualment estem en procés d'elaboració tan prompte ho tinguem ho comuniquem."

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i la Sra. Eva Mª
Coscollà Grau, del Grup Municipal Compromís, relatives a "Estat d'execució dels projectes
d'inversió finançats per la Unió Europea - Next Generation UE".
PREGUNTAS que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y Dª. Eva Mª Coscollà
Grau, del Grupo Municipal Compromís, relativas a "Estado de ejecución de los proyectos de
inversión financiados por la Unión Europea - Next Generation UE".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"En virtut de l'article 8 del vigent reglament de govern i administració de l�Ajuntament de
València, sol·licitem que tant esta pregunta com les següents, siguen contestades en valencià.

Mitjançant Resolució del director general d'Esport de la Generalitat Valenciana, de data 23
de juny de 2023, s'han concedit a l'Ajuntament de València subvencions plurianuals per a la
millora de l'eficiència energètica d'instal·lacions esportives qualificades com a centres d'alt
rendiment i en la Xarxa de Centres de Tecnificació, amb càrrec al 'Pla de recuperació, 
transformació i resiliència', dins del component 26, subconceptes C26, Foment del sector de
l'esport I.02, Pla de transició ecològica d'instal·lacions esportives, i C26. I02. P2, Modernització
de les instal·lacions esportives, Pla Energia Esport 2.0, finançades per la Unió Europea � Next
Generation EU. La subvenció plurianual de quasi dos milions d'euros s'ha distribuït entre els
següents cinc centres esportius municipals: el CEAR de judo de Benimaclet (489.130,43 �), CT
de pilota de Natzaret (380.434,78 �), CT d'at L'estadi del Turia (456.521,74 �), CT d'hoquei de
Beteró (293.478,26 �) i CT d'esport adaptat i natació de la Petxina (380.434,78 �). El 29 de
setembre de 2003 per Acord de la JGL s�accepten aquestes ajudes i s�aprova el compromís
d'ingrés, la corresponent modificació de crèdits i els projectes de gasto.
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En atenció a l�assumpte expressat i conforme a l�article 91 en relació a l�article 128 del
Reglament orgànic del Ple, les regidores que subscriuen, formulen la següent pregunta: Ens
poden donar compte de l�estat d�execució d�aquests projectes d�inversió?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Esports

"En virtut de l'article 8 del vigent reglament de govern i administració de l�Ajuntament de
València, sol·licitem que tant esta pregunta com les següents, siguen contestades en valencià.

Mitjançant Resolució del director general d'Esport de la Generalitat Valenciana, de data 23
de juny de 2023, s'han concedit a l'Ajuntament de València subvencions plurianuals per a la
millora de l'eficiència energètica d'instal·lacions esportives qualificades com a centres d'alt
rendiment i en la Xarxa de Centres de Tecnificació, amb càrrec al "Pla de recuperació,
transformació i resiliència', dins del component 26, subconceptes C26, Foment del sector de
l'esport I.02, Pla de transició ecològica d'instal·lacions esportives, i C26. I02. P2, Modernització
de les instal·lacions esportives, Pla Energia Esport 2.0, finançades per la Unió Europea � Next
Generation EU. La subvenció plurianual de quasi dos milions d'euros s'ha distribuït entre els
següents cinc centres esportius municipals: el CEAR de judo de Benimaclet (489.130,43 �), CT
de pilota de Natzaret (380.434,78 �), CT d'at L'estadi del Turia (456.521,74 �), CT d'hoquei de
Beteró (293.478,26 �) i CT d'esport adaptat i natació de la Petxina (380.434,78 �). El 29 de
setembre de 2003 per Acord de la JGL s�accepten aquestes ajudes i s�aprova el compromís
d'ingrés, la corresponent modificació de crèdits i els projectes de gasto.

En atenció a l�assumpte expressat i conforme a l�article 91 en relació a l�article 128 del
Reglament orgànic del Ple, les regidores que subscriuen, formulen la següent pregunta: Ens
poden donar compte de l�estat d�execució d�aquests projectes d�inversió?

De conformitat amb l'article 11 i següents del Reglament Orgànic del Ple, que regulen el
dret d'informació de les regidores i regidors, i referint-se la pregunta a qüestions contingudes en
els expedients del Servici d'Esports, podrà accedir a esta informació, prèvia sol·licitud d'accés,
mitjançant visor a l'indicat expedient, a la delegada d'Esports: 244, 245, i 253, tots del 2023.

I, expedient de contractació 04101 2024 23 i 04101 2024 26."

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives a "Servici InfoSex".
PREGUNTAS que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a "Servicio InfoSex".
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

PREGUNTA
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"La regidora que subscriu aquesta pregunta va formular al ple de desembre la següent a
propòsit del servei del SIAJ - InfoSex:

«Es pensa renovar dit servei? És a dir, continuar prestant dit servei. Si hi haguera algun
expedient obert al respecte o iniciat indique qui és.»

Per la qual la regidora delegada de Família, Joventut i Infància va respondre:

«En contestació a la pregunta emesa per la regidora Lucia Beamud Villanueva al ple de
l�Ajuntament de València , si es pensa continuar prestant el servici afectiu sexual en el SIAJ
(infosex,) per esta regidoria de Família, Joventut i infància no es pensa al llarg de l�any 2024
continuar prestant aquest servici i actualment no hi ha cap expedient obert.»

Si atenem a la mateixa descripció del servei que apareix en la web de Joventut el servei de
Infosex consisteix en el següent:

«InfoSex Jove és un espai d'assessorament sobre sexualitat per a joves, on trobaràs tota la
informació que busques sobre pràctiques sexuals, orientació del desig, diversitat, parella,
anticoncepció, proves de VIH, infeccions de transmissió sexual i qualsevol curiositat que vulgues
resoldre.

InfoSex Jove es caracteritza per ser un espai obert, proper, relaxat i sobretot confidencial i
professional.

Les persones que atenem aquest punt d'informació som Samuel, psicòleg i especialista en
igualtat de gènere i Bea, psicòloga i sexòloga, experta en igualtat de gènere.»

Per tot açò es formula:

Quins són els motius pel qual la regidora delegada de Família, Joventut i Infància, cite
textualment, �no es pensa al llarg de l�any 2024 continuar prestant aquest servici�?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada de Família, Joventut i Infància

"En contestació a la pregunta emesa per la regidora Lucia Beamud Villanueva a la
Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esport, en el que es sol.licita que s�indique
quins són els motius pel qual la regidora delegada de Família, Joventut i Infància, diu
textualment, �no es pensa al llarg de l�any 2024 continuar prestant aquest servici� de info sex.

Li comuniquem:

Existix una memòria global de la gestió del Pla de joventut 2019-2023 per a analitzar la
gestió del pla durant el mandat de l'anterior govern municipal fins a la data de la convocatòria
d'eleccions, que es va contractar la seua execució, a sol·licitud de l'anterior Regidoria de
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Joventut, i es va elaborar per una empresa aliena a l'Ajuntament, al qual se li va adjudicar un
contracte menor (E-01902-2023-000016), en la qual consten les següents dades en la demanda i
prestació del servici INFOSEX:

Com es deduïx de la memòria global, pot observar-se que durant els anys 2021 i 2022, el
servici de infosex que s'oferia a través de l'assessorament sobre relacions afectiu-sexuals per a
joves on s'oferix tot tipus d'informació sobre pràctiques sexuals, orientació del desig, diversitat,
parella, anticoncepció, proves de VIH, infeccions de transmissió sexual i qualsevol curiositat que
es vulga resoldre, va anar disminuint la demanda estrepitosament de manera que l'any 2023 i fins
a la fi del servici es van destinar els recursos, a tallers en instituts i col·legis públics i concertats a
demanda sobre els temes que més el preocupava el professorat dins de la preocupació global de
l'ús de la pornografia i el respecte a les identitats de gènere.

En vista de les dades de caràcter objectiu anteriorment referenciats i la disminució de la
demanda del servici de infosex, es fa un replanteig per la Regidoria de suspendre este Servici als
efectes oportuns.

En contestación a la pregunta emitida por la Concejala Lucia Beamud Villanueva a la
Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deporte, en la que se solicita que se indique
cuáles son los motivos por los cuales la Concejal delegada de Familia, Juventud e Infancia, dice
textualmente �no se piensa a lo largo del año 2024 continuar prestando el Servicio de Info-sex�.

Le comunicamos:

Existe una memoria global de la gestión del Plan de juventud 2019-2023 para analizar la
gestión del plan durante el mandato del anterior gobierno municipal hasta la fecha de la
convocatoria de elecciones, que se contrató su ejecución, a solicitud de la anterior Concejalía de
Juventud, y se elaboró por una empresa ajena al Ayuntamiento, al cual se le adjudicó un contrato
menor (E-01902-2023-000016), en la cual constan los siguientes datos en la demanda y
prestación del servicio INFOSEX:
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Como se deduce de la memoria global, puede observarse que durante los años 2021 y
2022, el servicio de infosex que se ofrecía a través del asesoramiento sobre relaciones
afectivo-sexuales para jóvenes donde se ofrece todo tipo de información acerca de prácticas
sexuales, orientación del deseo, diversidad, pareja, anticoncepción, pruebas de VIH, infecciones
de transmisión sexual y cualquier curiosidad que se quiera resolver, fue disminuyendo la
demanda estrepitosamente de modo que en el año 2023 y hasta el fin del servicio se destinaron
los recursos, a talleres en institutos y colegios públicos y concertados a demanda sobre los temas
que más le preocupaba al profesorado dentro de la preocupación global del uso de la pornografía
y el respeto a las identidades de género.

En vista de los datos de carácter objetivos anteriormente referenciados y la disminución de
la demanda del servicio de infosex, se hace un replanteo por la Concejalía de suspender este
Servicio a los efectos oportunos."

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000012-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives a "Centre Valencià d'Estudis i Conservació del Patrimoni del Còmic, Micharmut".
PREGUNTAS que presenta Dª. Mª Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a "Centro Valenciano de Estudios y Conservación del Patrimonio del Cómic,
Micharmut".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

En mayo de 2023 el Ayuntamiento de València a través de la concejalía de Acción
Cultural adjudicó la redacción del proyecto para las obras de reforma del edificio ubicado en la
plaza de Tavernes de la Valldigna, que se convertirá en el Centro del Cómic y cuya planta baja
alberga la biblioteca municipal Carles Ros.

Desde el comienzo de este mandato no hemos conocido ningún avance de dicho proyecto.
Además, en el Pleno del pasado mes de enero, la intervención del representante de �Camacuc� no
recibió el apoyo del gobierno municipal, por lo que desconocemos si mantendrá la suscripción a
esta publicación.
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Por todas estas razones queremos preguntar: ¿Cuál es el estado actual de las obras del
futuro Centro del Cómic, y qué actividades están previstas realizar en colaboración con la
Cátedra del Cómic de la Universitat de València hasta la apertura del edificio?

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"En mayo de 2023 el Ayuntamiento de València a través de la concejalía de Acción
Cultural adjudicó la redacción del proyecto para las obras de reforma del edificio ubicado en la
plaza de Tavernes de la Valldigna, que se convertirá en el Centro del Cómic y cuya planta baja
alberga la biblioteca municipal Carles Ros.

Desde el comienzo de este mandato no hemos conocido ningún avance de dicho proyecto.
Además, en el Pleno del pasado mes de enero, la intervención del representante de �Camacuc� no
recibió el apoyo del gobierno municipal, por lo que desconocemos si mantendrá la suscripción a
esta publicación.

Por todas estas razones queremos preguntar: ¿Cuál es el estado actual de las obras del
futuro Centro del Cómic, y qué actividades están previstas realizar en colaboración con la
Cátedra del Cómic de la Universitat de València hasta la apertura del edificio? 

El proyecto básico de rehabilitación presentado por la adjudicataria de su redacción,
VIRTUACH STUDIO SLP, ésta en fase de supervisión, por parte del Servicio de Arquitectura
Municipal. Una vez supervisado el mismo, se redactarán los pliegos para la contratación del
Proyecto de Ejecución de Obras, Dirección Facultativa y Coordinación de Seguridad y Salud de
las mismas.

Por último, se está trabajando en la forma de desarrollar actividades que tengan cabida
jurídica en el Convenio firmado con la Universidad de València."

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000012-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives a "Organització dels Gay Games 2026".
PREGUNTAS que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a "Organización de los Gay Games 2026".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"En función de la respuesta dada en la sesión del pleno de fecha 29 enero de 2024 con
número de registro 00401-2024-00042 sobre la organización de los Gay Games 2026 cuyo tenor
literal es: "... La respuesta de la Federación GayGames sobre la nueva estructura fue positiva ...",
la concejala que suscribe plantea la siguiente pregunta a la Delegada de Deportes:



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 1

ex
V
 Z

iQ
+

 s
d
eO

 g
r9

M
 a

E
yQ

 P
E
P+

 H
1
E
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/03/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 20 DE
FEBRER DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 20 DE FEBRERO DE 2024

26

¿Qué estructura facilitó la Delegación de Deportes a la Federación de Gay Games?
Solicitamos el documento de respuesta que remitieron desde dicha federación."

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Esports

"En función de la respuesta dada en la sesión del pleno de fecha 29 enero de 2024 con
número de registro 00401-2024-00042 sobre la organización de los Gay Games 2026 cuyo tenor
literal es: "... La respuesta de la Federación Gay Games sobre la nueva estructura fue positiva ...",
la concejala que suscribe plantea la siguiente pregunta a la Delegada de Deportes: 

¿Qué estructura facilitó la Delegación de Deportes a la Federación de Gay Games?
Solicitamos el documento de respuesta que remitieron desde dicha federación.

La estructura es la aprobada en la Junta de Gobierno Local en fecha 29 de septiembre de
2023 donde se aprobó la creación del Comité Organizador como órgano de gobernanza de la
organización y celebración de los XII Gay Games en el año 2026.

L'estructura és l'aprovada en la Junta de Govern Local en data 29 de setembre de 2023 on
es va aprovar la creació del Comité Organitzador com a òrgan de governança de l'organització i
celebració dels XII Gay Games l'any 2026."

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000011-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Lucia Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives a "Subvencions d'igualtat".
PREGUNTAS que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a "Subvenciones de igualdad".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"En la Junta de Govern de febrer de 2024 es va aprovar una transferència de crèdit per a les
subvencions d�igualtat. Consistents en transferir 112.500� de l�aplicació pressupostària YD610
23100 22799 �ALTRES TREBALLS AMB EMPRESES I PROFESSIONALS� a altra aplicació
pressupostària YD610 23100 48910 �ALTRES TRANFERÈNCIES� . Els antecedents a aquesta
modificació és el següent:

a) Al 2023 l�Ajuntament de València hagué dos línies de subvenció: a) a associacions,
entitats o organitzacions sense ànim de lucre, per a desenvolupar projectes amb l�objecte de
promoure la igualtat de les persones LGTBI en el municipi de València amb un valor total de
70.000� i, b) a associacions, entitats o organitzacions sense ànim de lucre, per a desenvolupar
projectes amb l�objecte de promoure la igualtat entre dones i homes, relacions afectivo-sexuals
igualitàries en la ciutat per un valor total de 150.000�.
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b) Les línies de subvenció corresponen a l�aplicació pressupostària YD610 23100 48910,
en la qual l�actual govern tan sols la va dotar de 30.000� per a la linea de subvencions a entitats
LGTBI. Per la qual cosa es produeix una retallada en 40.000� en subvencions LGTBI, quasi un
50% i una retallada del 100% en subvencions en la promoció de la igualtat entre homes i dones.

c) L�aplicació pressupostària YD610 23100 22799 �ALTRES TREBALLS AMB
EMPRESES I PROFESSIONALS� correspon a l�aplicació més important del servei. Doncs en
aquesta és on es desenvolupen tots els serveis en matèria d�igualtat entre homes i dones, en
igualtat de tracte i no discriminació.

Serveis i programes com Dones Grandioses, Taronja Sencera, Repara, Punts Violeta, les
diferents campanyes, tallers en materia d�autoestima i apoderament de dones, l�atenció i
prevenció de la violència masclista en l�Espai Dones i Igualtat i en les diferents Unitats
d�Igualtat, tallers del programa educatiu d�igualtat i prevenció de la violència masclista en els
centres educatius, etc.

d) Aquesta aplicació pressupostària YD610 23100 22799 �ALTRES TREBALLS AMB
EMPRESES I PROFESSIONALS� que correspon a l�aplicació on es desenvolupen tots els
serveis en matèria d�igualtat entre homes i dones, en igualtat de tracte i no discriminació. Ja va
patir una retallada en el pressupost de 2024. Ja que no constava els diners corresponent del
contracte programa en prevenció contra la LGTBIfòbia, provinents de la Generalitat Valenciana
(50.000�)

Per primera volta aquest servei no complia a la costum arrelada en els darrers 8 anys d�anar
augmentant el seu pressupost. Donat la importància que té el seu bon desenvolupament en la
societat valenciana i en la promoció i impuls d�una València on la igualtat de tracte estiga al
centre de l�acció política.

En aquest sentit, i així ho va transmetre aquest grup municipal en les reclamacions al
pressupost, calia augmentar el pressupost en aquesta aplicació pressupostària (i no reduir-la).

Atenent a tot açò, com s�apuntava abans, en la Junta de Govern es va produir una
transferència de crèdit. De l�aplicació YD610 23100 22799 �ALTRES TREBALLS AMB
EMPRESES I PROFESSIONALS� (on es desenvolupen tots el programes i serveis en matèria
d�igualtat) a aplicació pressupostària YD610 23100 48910 �ALTRES TRANFERÈNCIES� per
tal d�atendre a la convocatòria de subvencions en promoció d�igualtat entre homes i dones.

Es per tot açò que la regidora que subscriu formula:

En què programes, serveis, campanyes o activitats va a repercutir l�eliminació de 112.500�
de l�aplicació pressupostària YD610 23100 22799 �ALTRES TREBALLS AMB EMPRESES I
PROFESSIONALS�?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Igualtat
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"En què programes, servicis, campanyes o activitats va a repercutir l�eliminació de 112.500
� de l�aplicació pressupostària YD610 23100 22799 'ALTRES TREBALLS AMB EMPRESES I
PROFESSIONALS'?

Per la Delegació d'Igualtat s'està donant continuïtat dels mateixos servicis i campanyes i
activitats que es realitzaven o que es va iniciar la seua contractació i ara comencen de nou, per la
qual cosa no afecta la transferència de crèdits que s'ha aprovat entre aplicacions d'esta Delegació.

______________________________________________________________________________________________________________________

¿En qué programas, servicios, campañas o actividades va a repercutir la eliminación de
112.500 � de la aplicación presupuestaria YD610 23100 22799 'OTROS TRABAJOS CON
EMPRESAS I PROFESSIONALES'? 

Por la Delegación de Igualdad se está dando continuidad de los mismos servicios y
campañas y actividades que se realizaban o que se inició su contratación y ahora empiezan de
nuevo, por lo cual no afecta la transferencia de créditos que se ha aprobado entre aplicaciones de
esta Delegación."

16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000012-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTES que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives a "Pressupost de Junta Central Fallera".
PREGUNTAS que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a "Presupuesto de Junta Central Fallera".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"El pasado mes de septiembre se presentó el presupuesto de la Junta Central Fallera, dónde
en la partida de patrocinio había un incremento considerable de la partida, en la Junta Rectora
dónde quedó aprobado el Presupuesto, el Presidente de Junta Central Fallera y Concejal de
Fallas, dijo que no tenía cerrado los patrocinios y que se dirían más adelante.

¿Qué importes se han conseguido de patrocinio y con qué Entidades?"

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"El presupuesto aprobado es para un ejercicio natural (enero - diciembre) por lo que
estamos trabajando para ejecutar en la medida de lo posible lo presupuestado."



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 1

ex
V
 Z

iQ
+

 s
d
eO

 g
r9

M
 a

E
yQ

 P
E
P+

 H
1
E
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/03/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 20 DE
FEBRER DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 20 DE FEBRERO DE 2024

29

17 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta "in voce" formulada pel Sr. Pere Fuset Tortosa, del Grup Municipal Compromís,
relativa a les "Biblioteques Municipals".
Pregunta "in voce" formulada por D. Pere Fuset Tortosa, del Grupo Municipal Compromís,
relativa a las "Bibliotecas Municipales".

El Sr. Fuset pregunta sobre les biblioteques municipals, el problema va a pitjor amb el
tema dels horaris, pregunta per a quan es farà efectiva l'ampliació de l'horari ja que és un
compromís electoral del grup municipal Popular.

El Sr. President contesta que depén de renegociar el Conveni Laboral i cobrir totes les
places vacants, sembla que segons el Servici d'Acció Cultural, fins a finals de l'any 2024 no es
podrà.

18 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Prec "in voce" formulat per la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatiu a la "Estàtua de la Xica del Llac".
Ruego "in voce" formulado por Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativo a la "Estatua de la Muchacha del Lago".

La Sra. Ibáñez ruega que se aclare lo ocurrido con la estatua porque la familia está muy
preocupada y es muy importante revisar el estado y garantizar la restauración. Solicita la familia
una reproducción en fibra de vidrio para exterior y la original que quede en un museo. Solicita
todo eso y que se informe a los grupos y a la familia de lo acontecido.

El Sr. President contesta que patrimonio no ha detectado ningún daño tras revisarla. Están
realizando un informe. En cuanto a la reproducción en fibra de vidrio no les constaba tal petición.
Esta estatua al no estar al descubierto no urgiría réplica. Sobre las circunstancias acontecidas
hasta que entró el Servicio de Acción Cultural deben preguntar a AUMSA.

19 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta "in voce" formulada per la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal
Compromís, sobre les "Activitats del 8 març, la celebració dels Consells de Discapacitat i de
Majors i l'adscripció d'un local del carrer Impressor Monfort, núm. 30 al Servici de Benestar
Social".
Pregunta "in voce" formulada por Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal
Compromís, sobre las "Actividades del 8 marzo, la celebración de los Consejos de
Discapacidad y de Mayores y la adscripción de un local de la calle Impresor Monfort, núm. 30
al Servicio de Bienestar Social".

La Sra. Beamud assenyala que entén que hi haurà programació. Hui dia no saben res.
Pregunta quines dates estan previstes per a la celebració dels Consells de Discapacitat i de Majors
que no s'han complit.
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En l'última sessió de la Junta de Govern Local es va aprovar una adscripció al Servici de
Benestar Social i Integració d'un local al carrer Impressor Monfort, núm. 30 per a realitzar
diversos projectes.

La Sra. Torrado contesta sobre el local que no puede adelantar aún la información pero se
destinará a todo lo relacionado con servicios sociales, inmigración y cooperación. Probablemente
para una asociación que trabaja con personas inmigrantes, pero requiere unas reformas previas.

20 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Prec "in voce" formulat per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromis,
sobre el "Procediment de trasllat d'elements patrimonials històrics".
Ruego "in voce" formulado por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromis,
sobre el "Procedimiento de traslado de elementos patrimoniales históricos".

La Sra. Tello pone en valor la profesionalidad de la Jefa del Servicio de Patrimonio
Histórico y Artístico, que actuó en el caso de la escultura de la muchacha del lago directamente
exigiendo que se le informara por qué se trasladó sin permiso y conocimiento del Servicio,
agradece y reconoce su trabajo. Añade que sería importante recordar a todos los servicios
municipales y sector público cuál es el procedimiento para pedir trasladar elementos
patrimoniales históricos y ruega que se traslade una circular con los pasos a seguir.

21 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Prec "in voce" formulat per Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, sobre
la "Dació de comptes del Punt de Precs i Preguntes".
Ruego "in voce" formulado por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís,
sobre la "Dación de cuentas del Punto de Ruegos y Preguntas".

La Sra. Tello ruega que en las sesiones de esta Comisión se dé cuenta del cumplimiento o
no de los ruegos y preguntas que se formulen.

22 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta "in voce" formulada per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal
Compromís, sobre el "Reconeixement de l'obligació de la Llibreria Municipal".
Pregunta "in voce" formulada por la Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal
Compromís, sobre el "Reconocimiento de la obligación de la Librería Municipal".

La Sra. Tello pregunta si se ha formalizado contrato y si hay algún problema porque ayer
estaba cerrada.

El Sr. Presidente contesta que ya tienen contratista y serían facturas del ejercicio 2023
presentadas en el ejercicio 2024. No hay ningún problema, está abierta y en funcionamiento.
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23. (E 1) RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : E-02001-2023-000304-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI DE PATRIMONI HISTÒRIC I ARTÍSTIC. Proposa mostrar la conformitat de
l'Ajuntament de València amb la proposta de dissolució del Consorci de San Miguel dels Reis i
aprovar-la en els termes de l'acord de dissolució d'esta entitat.
SERVICIO DE PATRIMONIO HISTÓRICO Y ARTÍSTICO. Propone mostrar la conformidad
del Ayuntamiento de València con la propuesta de disolución del Consorcio de San Miguel de
los Reyes y aprobarla en los términos del acuerdo de disolución de dicha entidad.

MOCIÓ

"HECHOS

PRIMERO.- El Ayuntamiento de València y la Diputación Provincial de València son
titulares del Monasterio de San Miguel de los Reyes por la Ley 175/1962, de 24 de diciembre,
mediante la cual el Estado lo cedió, con carácter oneroso, condicional y proindiviso a partes
iguales, para su incorporación al patrimonio artístico de la provincia. Posteriormente, mediante
convenio de fecha 10 de julio de 1997, suscrito entre el Ayuntamiento de València, la Conselleria
de Cultura de la Generalitat Valenciana y la Diputación Provincial de Valencia, se cedió el uso
del inmueble a la Generalitat Valenciana por un plazo de 75 años, al objeto de situar la sede de la
Biblioteca Pública Valenciana. Al año siguiente, la Generalitat Valenciana, el Ayuntamiento y la
Diputación constituyeron el Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del
Monasterio de San Miguel de los Reyes (los Estatutos están publicados en el BOP núm. 261, de
03/11/1998).

SEGUNDO.- Este Consorcio tiene como objetivo las siguientes funciones:

- La restauración rehabilitación y conservación del conjunto histórico artístico monumental
del monasterio de San Miguel de los Reyes.

- La administración y posterior gestión del inmueble, y

- La autorización de posibles obras nuevas y nuevos usos en él, mientras mantenga la
vigencia la cesión de uso a la Generalitat Valenciana, será llevado a acabo por el citado
Consorcio, el acuerdo de uso aprobado para dicho Consorcio.

TERCERO.- La Sindicatura de Cuentas de la Comunitat Valenciana, el 10 de septiembre
de 2015, dirigió un escrito al presidente del Consorcio, el Conseller de Educación, Investigación
y Cultura, en el que recordaba la obligación del Consorcio de presentar la rendición de la cuenta
general correspondiente al ejercicio 2014. El Presidente, en fecha 7 de octubre de 2015,
comunicó a la Sindicatura de Cuentas que, concluidas las obras de rehabilitación, se procedería a
la liquidación de los remanentes económicos que quedaban en la cuenta bancaria del Consorcio,
y quedaba el Consorcio sin actividad económica, ya que los gastos de mantenimiento y
conservación se atienden con los presupuestos de la Consellería de Educación, Investigación,
Cultura y Deporte, mediante las líneas presupuestarias asignadas a la Dirección General de
Cultura y Patrimonio y, por tanto, no se dispone de información contable más allá de la
liquidación de los remanentes económicos.
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CUARTO.- La Sindicatura de Cuentas, mediante escritos de 25 de julio de 2019 y 27 de
febrero de 2023, comunica que, visto que el Consorcio para la Restauración, Conservación y
Utilización del Monasterio San Miguel de los Reyes, no ha rendido las cuentas de los ejercicios
2017 a 2021, figura sin actividad, y  su adscripción esta indeterminada (si bien figura adscrito a
la Diputación Provincial de València en el Inventario de entidades del sector público estatal,
autonómico y local (INVENTE) del Ministerio de Hacienda y Función Pública), debería
considerarse tramitar la disolución del Consorcio.

QUINTO.- Según el informe del Secretario y el Interventor de la Diputación de Valencia
de 9 de junio de 2023, finalizada la restauración del conjunto artístico monumental del
Monasterio de San Miquel de los Reyes y correspondiente a la Conselleria su conservación,
según convenio suscrito el 10 de julio de 1997, procede instar a los entes consorciados a fin de
iniciar los trámites para proceder a la disolución del Consorcio para la Restauración,
Conservación y Utilización del Monasterio de San Miguel de los Reyes, dada cuenta de la
inexistencia de actividad económica de éste, de conformidad con lo que se prevé en el artículo 19
de los Estatutos y los artículos 127 y 97 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico
del Sector Público. El inicio del procedimiento por a la disolución del Consorcio, no impedirá
regularizar nuevos usos en el edificio, como el de las dependencias de la Academia Valenciana
de la Lengua, entidad que viene ocupando la segunda planta del citado edificio.

SEXTO.- El Pleno de la Diputación de Valencia ha aprobado, el 19 de septiembre de 2023,
mostrar la conformidad de la Diputación Provincial de València con la propuesta de disolución
del Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del Monasterio de San Miguel de
los Reyes, y aprobarla en los términos adoptados por el Consejo Pleno, en su reunión
extraordinaria celebrada el día 12 de junio de 2023.

SÉPTIMO.- El Ayuntamiento de Valencia, como copropietario del bien, debe aprobar
también esta disolución. Después de lo expuesto anteriormente se debe tener en cuenta que
desaparecida la figura del Consorcio, este Ayuntamiento y la Diputación dejan de tener una
supervisión y control sobre dicha propiedad como tenía hasta este momento por la figura del
Consorcio, quedando el inmueble en manos de la cesionaria, que es la Generalitat valenciana, por
lo que es aconsejable la creación de un nuevo marco legal para la supervisión y cesión de dicha
propiedad municipal por este Ayuntamiento a la Generalitat Valenciana para destinarlo a la
Biblioteca Valenciana. También es aconsejable adecuar a la realidad el uso de las instalaciones
del Monasterio de San Miguel de los Reyes, siempre previo pacto entre la Diputación y este
Ayuntamiento, como copropietarios que son.

OCTAVO: Una vez redactada la propuesta de acuerdo, se solicitó informe de la Asesoría
Jurídica. Mediante informe de fecha de 4 de diciembre de 2023, se informa favorablemente la
propuesta de disolución, se bien se precisa que "por las entidades consorciadas se deberán
determinar las condiciones de la liquidación (designación de liquidadores); y, a su vez, con
carácter previo, debe concretarse de qué forma se asumen las funciones de administración y
gestión del inmueble (pues sigue siendo de cotitularidad Diputación / Ayuntamiento), ya que la
cesión a la Generalitat se limitó al ámbito de la Biblioteca Pública Valenciana y, según se indica,
el inmueble se utiliza para la sede de otra institución".

A los anteriores hechos le son de aplicación los siguientes:
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FUNDAMENTOS DE DERECHO

PRIMERO.- Se inicia el expediente de disolución del Consorcio para la restauración,
conservación y utilización del monasterio de San Miguel de los Reyes conforme el artículo 19 y
51 del estatuto del citado Consorcio, publicado en el Boletín Oficial de la Provincia núm. 261, de
3 de noviembre de 1998.

SEGUNDO.- En cumplimiento del citado acuerdo y de lo dispuesto en los artículos
19.1.e), 19.2.d) y 51 de los Estatutos del Consorcio (BOP núm. 261, de 3/11/1998), la Diputación
Provincial de València ha adoptado acuerdo expreso sobre la propuesta de disolución, existe
informe favorable emitido en este expediente por el Secretario y el Interventor de esta
Diputación, de fecha 9 de junio de 2023, y las consideraciones formuladas por la Diputación
Provincial están debidamente justificadas en la propuesta de disolución del Consorcio.

TERCERO.- Se precisa informe previo de la asesoría jurídica municipal en aplicación del
art. 12.b) del Reglamento Orgánico y Funcional de la Asesoría Jurídica Municipal (acuerdos con
efectos jurídicos con otros sujetos, de derecho público o derecho privado). También es
recomendable solicitar informe del Interventor General, debido a las posibles implicaciones
económicas de esta disolución.

CUARTO.- Teniendo en cuenta los arts. 108 y ss. de la Ley 8/2010 de 23 de junio, de
régimen local de la Comunitat Valenciana y el artículo 47.2.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de Bases del Régimen Local (LRBRL), el Pleno del AYUNTAMIENTO DE
VALENCIA es el órgano competente para la adopción del presente acuerdo que requerirá para su
aprobación el voto favorable de la mayoría absoluta del número legal de sus miembros.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

PRIMERO.- Mostrar la conformidad del Ayuntamiento de Valencia con la propuesta de
disolución del Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del Monasterio de San
Miguel de los Reyes, y aprobarla en los términos  del  acuerdo de disolución de dicha entidad
adoptado por el Pleno del Consorcio el día 12 de junio de 2023,  ratificado por el Pleno de la
Diputación Provincial de Valencia el día 19 de septiembre de 2023, precisando que dicha
disolución no afecta a la titularidad y facultades dominicales del Ayuntamiento de Valencia sobre
el bien. 

SEGUNDO.- La disolución del Consorcio para la Restauración, Conservación y
Utilización del Monasterio de San Miguel de los Reyes se llevará a cabo conforme a los trámites
establecidos en el artículo 19 d) y 51 de los estatutos del Consorcio, publicados en el Boletín
Oficial de la Provincia n.º 261, de 3 de noviembre de 1998, quedando la liquidación
condicionada a la designación de liquidadores y a la previa definición de la forma en que se
asumen las funciones de administración y gestión del inmueble, considerando en que éste es
cotitularidad de la Diputación y el Ayuntamiento y que la cesión a la Generalitat se limitó al
ámbito de la Biblioteca Pública Valenciana y el inmueble se utiliza para la sede de
otra institución."

DEFENSA DEBATE URGÈNCIA
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El Sr. President señala que, por coherencia, no siendo un tema urgente que no se debata
para tratarla en la próxima sesión.

24. (E 2) RESULTAT / : REBUTJADA LA URGÈNCIA / RESULTADO RECHAZADA LA
URGENCIA

ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ URGENT que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal
Socialista, relativa a la "Revisió de l�escultura d�Antonio Ballester".
MOCIÓN URGENTE que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal
Socialista, relativa a la "Revisión de la escultura de Antonio Ballester".

DEFENSA URGÈNCIA 

El Sr. Presidente indica que se ha presentado fuera de plazo y dado que no supone una
situación urgente e inaplazable señala que se rechaza de acuerdo con lo señalado en el
Reglamento Orgánico del Pleno.

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les tretze hores, la Presidència alça la sessió,
de la qual s�estén la present acta que firma el Sr. President i que jo, el Secretari, certifique.


